
Z A P I S N I K 
sa 56. sjednice Odbora za prosvjetu, nauku, kulturu i sport Skupštine Crne Gore, 

koja je održana 25. maja 2015. godine 

Sjednica je počela sa radom u 11:00 sati. Predsjedavala je mr Branka Tanasijević, predsjednica 

Odbora. 

Sjednici su prisustvovali mr Branka Tanasijević, predsjednica Odbora, kao i članovi Odbora: dr 

Radosav Nišavić, Srđan Perić, prof. dr Jelisava Kalezić, doc. dr Branka Bošnjak, doc. dr Draginja 

Vuksanović, Andrija Popović, Rešid Adrović i doc. dr Srđa Popović.  

Članovi Odbora Saša Pešić i Milan Knežević bili su opravdano odsutni.  

Za sjednicu je predložen i jednoglasno prihvaćen sljedeći:  

 

DNEVNI   RED: 

 

1. Inicijativa vezana za studente koji su studije upisali po sistemu studiranja koji je važio prije 

potpisivanja Bolonjske deklaracije.  

 

U uvodnom izlaganju predsjednica Odbora mr Branka Tanasijević upoznala je članove Odbora sa 

inicijativom za izmjenu Zakona o visokom obrazovanju koja bi studentima, koji su se upisali prije 

potpisivanja Bolonjske deklaracije, omogućila produženje studija do kraja studijske 2015/2016 

godine. Predsjednica Odbora mr Tanasijević ukazala je na činjenicu da se pomenuti rok produžava 

već šest godina, ali da studenti koji su inicirali izmjenu Zakona imaju konkretne razloge za 

produženje studiranja, kao što su bolest, formiranje porodice, rađanje djece i zaposlenje, te da se 

u skoro svakodnevnoj komunikaciji sa njima stiče utisak da je tim studentima veoma stalo do 

produženja roka. Predsjednica Odbora je navela da su studenti kao jedan od važnijih razloga za 

produženje roka studija naveli olakšanu mogućnost zaposlenja u stuci. Njihovo često obraćanje 

ukazuje na to da ambicije nijesu nestale i, ako im se omogući produženje roka, jedan značajan dio 

studenata sigurno će uspjeti da završi studije smatra predsjednica Odbora.  

Članovi Odbora su podržali inicijativu studenata za produženje roka studija pod istim uslovima do 

septembra 2016. godine i u konstruktivnoj raspravi iznijeli stavove o istoj. 

Poslanik doc. dr Srđa Popović kazao je da podržava podnijetu inicijativu i naveo da je obavio 

razgovore sa studentima koji su podnosioci inicijative, te da su ga, u određenim slučajevima, 

potresli razlozi koji su prolongirali njihovo studiranje. Međutim, poslanik doc. dr Popović smatra 

da je studijska godina 2015/2016 godina krajnja granica za produženje roka.  

Poslanica doc. dr Draginja Vuksanović je kazala da treba pružiti šansu onima koji su upisali studije 

prije uvođenja Bolonje i navela primjer Pravnog fakulteta na kojem je ostao veoma mali broj takvih 

studenata, te da su oni studenti koji se nalaze u toj situaciji spriječeni da završe fakultet iz 

objektivnih razloga. 

Poslanica prof. dr Jelisava Kalezić je kazala da je saglasna sa inicijativom uz primjedbu da ne bi 

trebalo ograničavati rok za završetak studija i izrazila sumnju u ustavnu osnovanost produženja 

roka za samo godinu dana. Poslanica prof. dr Kalezić je istakla da je neophodno da studenti završe 

studije po programu po kojem su ih i započeli te da ne bi trebalo praviti diskontinuitet na 



Univerzitetu Crne Gore. Takođe, poslanica prof. dr Kalezić je naglasila da je naše društvo, samim 

tim i studenti, prolazilo kroz različite situacije, kao što su ratne, koje su doprinijele određenom 

zastoju kod mladih generacija. Ona je dodala da ni društvo ni Univerzitet nijesu organizovali 

nijedan vid psihološke pomoći za takve studente. Poslanica prof. dr Kalezić je istakla da studenti 

koji su studije uspisali prije potpisivanja Bolonjske deklaracije čine otprilike 2-3% od ukupnog 

broja studenata u Crnoj Gori.  

Poslanik Srđan Perić je istakao da podržava pomenutu inicijativu i naveo da će izmjena Zakona o 

visokom obrazovanju podrazumijevati lakše kretanje svršenih studenata kroz nacionalni 

kvalifikacioni okvir i izrazio sumnje u njihovo buduće zaposlenje. 

Poslanica doc. dr Branka Bošnjak je kazala da bi predložena izmjena trebala da obuhvati isključivo 

apsolvente, te da bi za studente koji to nijesu, a upisani su prije potpisivanja Bolonjske deklaracije,  

bilo nemoguće organizovati nastavu zbog preopterećenosti profesora. Poslanica doc. dr Bošnjak 

je istakla da se kvalitet studiranja izmijenio te da se Bolonjska deklaracija u Crnoj Gori ne 

primjenjuje kako bi trebalo, kao i to da je angažovan veoma mali broj profesora za veliki broj 

studenata i istakla da je neophodno ubrzo organizovati tematsku sjednicu Odbora na temu kvaliteta 

visokog obrazovanja u Crnoj Gori.  

Poslanik Andrija Popović je kazao da Odbor za prosvjetu, nauku, kulturu i sport ne bi trebalo da 

ima preči zadatak od pitanja nivoa znanja studenata i predložio da se tim povodom održi tematska 

sjednica. Osim toga, poslanik Popović je istakao da je neophodno ograničiti produženje roka jer je 

moguće da nakon šest godina kontinuiranog produžavanja roka dođe do zloupotrebe istog od 

straneg manjeg broja tih studenata. 

Predsjednica Odbora mr Branka Tanasijević se saglasila i najavila da će Odbor za prosvjetu, nauku, 

kulturu i sport do kraja jula ove godine održati  sjednicu na temu kvaliteta visokog obrazovanja. 

Osim toga, predsjednica Odbora je kazala da će Odbor uputiti zvaničan zahtjev Univerzitetu Crne 

Gore za dostavljanje podataka o broju ovih studenata koji su svršili studije u zadnjih dvije godine, 

broju studenata kojima je ostalo svega par ispita do diplomiranja i slično.  

 

Članovi Odbora su jednoglasno podržali inicijativu da se studentima koji su upisani na Univerzitet 

Crne Gore prije potpisivanja Bolonjske deklaracije omogući produženje studija pod istim uslovima 

do kraja studijske 2015/2016 godine. Članovi Odbora podnijeće Predlog zakona o izmjeni Zakona 

o visokom obrazovanju, radi stavljanja u proceduru Skupštine Crne Gore, kojim se omogućava 

studentima koji su započeli studije po određenom nastavnom planu i programu da ih pod istim 

uslovima mogu i završiti u navedenom roku. 

 

Sjednica je završena u 11:45h.  

 

 

 

Broj:00-63-11/15-9/3 
 

Za - SEKRETAR ODBORA                                                                   PREDSJEDNICA ODBORA 

   mr Mirjana Marković                                                                               mr Branka Tanasijević 
 


